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BRMG.KS-IX.0012.3.2016 
 

PROTOKÓŁ Nr 18-3/2016 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 30 marca 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć 
osób (5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 18 posiedzenia Komisji, powitał zebranych i poinformował, że 
porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do radnych drogą 
elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 623 - w zakresie działania Komisji.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 624 – w 
zakresie działania Komisji.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Wykorzystanie basenów przyszkolnych poza zajęciami szkolnymi.  

Przedstawiają: Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

4. Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku. Możliwość 
funkcjonowania innych ośrodków sportowych niż tylko siatkarski. 
Przedstawia: Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, Pan Leszek 
Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku,  zaproszeni goście  

 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący wobec braku uwag do porządku posiedzenia poddał jego 
przyjęcie pod głosowanie. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 623 – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. – BRMG-S.0006.71.2016) 
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Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały. 
Powiedziała: Kolejna zmiana Prognozy Finansowej i jeśli chodzi o zmiany w WPF-ie 
to tożsame ze zmianami w budżecie. Jeśli chodzi o załącznik nr 2 wykaz 
przedsięwzięć mamy tutaj do czynienia z dwoma nowymi przedsięwzięciami. Jedno 
z nich to rewitalizacja i ochrona dziedzictwa kulturowego Zespołu Bazyliki 
Mariackiej w Gdańsku. Kwota wprowadzona w wysokości 2 mln stanowi 
partycypację w części wkładu własnego do realizacji większego zadania pod nazwą 
rewitalizacja i ochrona dziedzictwa kulturowego Zespołu Bazyliki Mariackiej w 
Gdańsku. W Wieloletniej Prognozie Finansowej te 2 mln rozkłada się na lata 2017 – 
2020 po 500 tys. zł. Drugie przedsięwzięcie to też nowe przedsięwzięcie Dom 
Daniela Chodowieckiego i Guntera Grassa – przywrócenie wartości dawnemu 
Zespołowi Sierocińca z adaptacją do nowych funkcji – kultury i turystyki. Łączny 
koszt projektu 4 mln 900 tys. zł. Rozkłada się na dwa lata, w 2016 r. w kwocie 1 
mln 300 tys. zł i to będą zmiany w budżecie oraz w 2017 r. 3 mln 600 tys. zł. 
Właściwie cały ciężar realizacji projektu jest skierowany na rok 2017. Rok bieżący 
to prace tzw. przygotowawcze, głównie projektowe. Jeśli chodzi o Wieloletnią 
Prognozę Finansową to wszystko.     
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Następnie Komisja przez aklamację przyjęła projekt uchwały druk nr 623 do 
akceptującej wiadomości jednocześnie odstępując od jego opiniowania, z uwagi na 
brak zmian w zakresie działania Komisji.   
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  – druk nr 624 – w 
zakresie działania Komisji.                         
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
31 marca 2016 r. - BRMG-S.0006.72.2016). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały.  
Powiedziała: tutaj mamy właściwie dwie zmiany. Jedna dotyczy przeniesienia 
środków między działami czyli z zaplanowanych do tej pory na bieżące utrzymanie 
dróg kwotę 6 mln 200 tys. zł. Przenosi się 6 mln na podniesienie standardów 
oczyszczania miasta, a w szczególności zatok postojowych, usuwania martwych 
zwierząt z pasów drogowych, mycie ekranów akustycznych, usuwanie przenośnych 
toalet. Nowe zadanie Ogrodnik Miejski, którego celem będzie nadzór i rozwój 
terenów zielonych w mieście. Druga zmiana dotycząca tego, o czym już mówiłam 
przy okazji Wieloletniej Prognozy Finansowej, przedsięwzięcie pod nazwą Dom 
Daniela Chodowieckiego i Guntera Grassa – w kwocie 1 mln 300 tys. zł. 
Zabezpieczone w 2016 roku na te prace przygotowawcze do realizacji całego 
projektu. To wszystkie zmiany w budżecie.  
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Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie Komisja przez aklamację przyjęła projekt uchwały druk nr 
624 do akceptującej wiadomości jednocześnie odstępując od jego opiniowania, z 
uwagi na brak zmian w zakresie działania Komisji.   
 

PUNKT  - 3 
 

Wykorzystanie basenów przyszkolnych poza zajęciami szkolnymi. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy pani jest przygotowana, pani dyrektor, do przedstawienia tego punktu? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Przepraszam, że tak się pytam, ale miał być pani kolega pan Szczuka. Mówił, że 
będzie.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jest spotkanie z mieszkańcami i musieliśmy się dzielić, w Sobieszewie dzisiaj o 17-
tej. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Wiem, to jest spotkanie Prezydenta z mieszkańcami. Pani dyrektor, czy pani wie, 
dlaczego ta informacja jest nam potrzebna? Ponieważ jest poważny wniosek, który 
wpłynął na poprzedniej Komisji na temat budowy nowego, olimpijskiego basenu 50 
m. Dookoła się słyszy, że tych basenów zaczyna być już sporo, bo już jest dużo, a 
jeszcze taki basen i poważny wydatek, ale uważam, że to na pewno jest bardzo 
dobrze, bo tak jak mamy halę, mamy stadion to tak samo się przyda w następnej 
kolejności basen, a w następnej myślę również Narodowe Centrum Sportów 
Motorowych też się da. Proszę bardzo.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
W jednej tabelce przedstawiliśmy wykorzystanie basenów na zajęcie pozalekcyjne, 
w drugiej są kontrahenci komercyjni (tabelki są zamieszczone poniżej). Przy czym 
ci komercyjni to często jest tak, że jakaś szkółka pływacka na konkretnym basenie 
po prostu uczy za pieniądze dzieciaczki i to pozwala też na odciążenie z kosztów 
utrzymania basenu, bo oczywiście te szkółki muszą wnosić opłaty. Natomiast to co 
dzieje się dla dzieci i to są nie tylko zajęcia dla szkoły, w której znajduje się 
basen, ale szkół przyległych, czasami nawet dojeżdżają dzieciaczki i wówczas 
płacimy tylko trenerowi, który z tą szkołą przyjeżdża, za to, żeby uczył dzieci 
pływać. Jak widać z tych tabelek, tak naprawdę w pełni te baseny są 
wykorzystane. Większość pracuje też w soboty. Mam nadzieję, że już lada moment 
kolejny basen przy XV LO zostanie dokończony i jeszcze jeden wejdzie tutaj do 
tego systemu. Jeżeli chodzi o budowę tego dużego basenu, to mogę tylko tyle 
powiedzieć, że na Subisława, gdzie ostatnio był remontowany to jednak są malutkie 
baseny i do takich pełnych ćwiczeń, żeby można było tych naszych olimpijczyków 
trenować to myślę, że jest wskazane, żeby utrzymać, nie wiem, czy w formule 
utrzymania przez szkołę, bo są to jednak ogromne koszty, czy w formule 
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utrzymywania przez jakiś ośrodek sportowy, ale myślę, że nie ma takiej ilości 
basenów, której Gdańsk nie wchłonąłby swoimi zapotrzebowaniami.   
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Pytania, proszę bardzo.  
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Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Spotkałam się z opiniami, że te baseny w weekend nie funkcjonują, te przyszkolne, 
bo nie mówię o Chełmie, bo to jest MOSiR, że nie funkcjonują należycie, znaczy, że 
są niewykorzystywane w pełni, a dyrektorzy szkół też niechętnie jakkolwiek 
współpracują ze szkółkami z tego względu, że oni muszą udostępnić ratownika, 
sprzątanie, itd. Z tego co widzę to jednak to zestawienie wskazuje na coś innego. 
Wiadomo, że można by było lepiej to wykorzystać, ale ja akurat z panem 
dyrektorem Szczuką się spotkałam i dużo na ten temat rozmawiałam i mówił, że 
będzie taki system, który ujednolici to wszystko, że oprócz tego, że szkółki będą 
mogły wykupywać godziny to jeszcze indywidualne osoby będą mogły wchodzić na 
ten basen w jakiś też określonych godzinach. Nie wiem, czy pani się po prostu 
orientuje też czy pan dyrektor Szczuka tylko wie coś na ten temat? Chciałabym 
rozwinąć ten temat.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Rozmawialiśmy już jakieś 10 miesięcy temu o tym, żeby wprowadzić system 
zaczynając od Chełmu, który pozwalałby na mapie Gdańska pokazywać, gdzie jest 
aktualnie wolne miejsce i to się nazywa Mapa Usług Społecznych, która jest 
tworzona, trzeci dzień z rzędu szef właśnie obraduje z osobami, które nad 
programem pracują i w tej informacji byłyby nie tylko obiekty sportowe, ale też i 
kulturalne i nie byłoby potrzeby jechania na basen, gdyby tego wyświetlenia nie 
było. To też pozwoliłoby na uporządkowanie kwestii opłat, bo zalogowanie się 
byłoby jak gdyby wstępem do zarezerwowania miejsca itd.   
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Problem chyba polega na tym, przynajmniej z mojego doświadczenia tak to 
wygląda, że jak się dzwoni do szkoły i chce się przyjść na basen to najlepiej 
wykupić karnet i podejść do pani księgowej, która pracuje do godz. 13-tej, albo 
maksymalnie 14-tej i nie ma możliwości pójścia i zapłacenia np. za jedno wejście, 
a drugi problem, że te ceny są bardzo różne i jeżeli to są baseny przyszkolne czy 
nie można by było tego ujednolicić?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie do końca, bo jednak utrzymanie basenu różni się, nawet wielkość jeżeli jest 
mniejszy to trzeba częściej tą wodę wbrew pozorom wymieniać.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Cały socjalizm pani dyrektor, przepraszam, że wchodzę w słowo.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ja mówię o utrzymaniu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Właśnie o to mi chodzi, o to rozliczanie. Mówi pani, że w zależności od wielkości 
basenu są różne ceny, bo są różne rozliczenia.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie. Każda księgowa rozlicza tak jak powierzchnię wynajmowaną na różne rzeczy 
po kosztach. Czyli jeżeli w tym konkretnym basenie trzeba było wodę wymienić 15 
razy, chloru zużyć ileś kilogramów, to koszt tego basenu wynosi np. godzina 15 zł, a 
w innym basenie może wynosić 14,50 zł. To jest z kosztów liczone. Gdyby zarząd 
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basenów, wszystkich basenów szkolnych nie należał do szkoły, tylko był wspólny to 
pewnie można byłoby utopić w jednym basenie jakąś część kosztów kosztem innego 
i ujednolicić ceny.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
I tak powinno być.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Na dzień dzisiejszy, ponieważ to jest przypisane do budżetu konkretnej szkoły, to 
jedyną metodą jest wyliczenie po kosztach danej szkoły.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
To wydawałoby się bardzo proste, a jednak jakoś strasznie skomplikowane i trudne 
z zewnątrz.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Powiem jeszcze dlaczego to musi być przypisane do szkoły na dzień dzisiejszy, 
dlatego, że koszty eksploatacji muszą być wliczone do dotacji dla podmiotów 
niepublicznych wszystkie koszty, które są w danej szkole, a więc jeżeli basen jest 
przy szkole podstawowej, to z tej konkretnej szkoły koszty są dodawane i dzielone 
na ilość uczniów.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jestem z innej branży. Prowadzę własną firmę i mam różnych fachowców 
mechaników: od silników, od podwozia, blacharzy i mam ustaloną roboczo godzinę 
w wysokości 130 zł i obojętnie kto robi to tyle wynosi godzina. Oczywiście, że 
między nimi zawsze jest dyskusja, że ten blacharz ma ręce opuchnięte, bo sobie 
poobija, różnie, ale nie ma dyskusji. Jeżeli jest w katalogu, że naprawa trwa 
godzinę czy półtorej, a trwa 4 godziny, to klient i tak płaci tak jak jest w katalogu. 
Prosta rzecz. A tutaj pewne rzeczy są tak trudne…  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ale część do Mercedesa jest droższa niż do Seicento. W tym momencie np. 
wymiana wody w nowym basenie, gdzie jest podnoszone dno też jest tańsza niż w 
tym starym, gdzie są przecieki i inne rzeczy.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Myśmy tutaj właśnie rozmawiali o tym, o czym koleżanka radna zgłosiła, na 
poprzedniej Komisji w takim sensie, i pytali czy ta mapa usług społecznych idzie w 
tym kierunku. Myśmy rozmawiali na ten temat, żeby był jednolity zarząd, żeby 
wszyscy mieli, mieszkańcy jakby kupowali usługę wszędzie po tym samym koszcie, 
natomiast rozliczanie tych usług względem szkół odbywałoby się poprzez jakąś 
jednostkę prowadzącą czy jak by to było skonstruowane, dlatego, że my mamy 
świadomość tego, że mogą być szkoły, gdzie przychodzi tak mało osób na ten 
basen, że na pewno koszty pracownicze przerastają wpływy z tych biletów. Pytanie 
jest takie, czy w ogóle jest możliwe, czy te koszty wyliczane na podstawie 
indywidualnego zużycia, amortyzacji, itd., to ma związek z subwencją oświatową? 
To jest jakoś regulowane? Nie? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie. Z normalnym kosztami utrzymania basenu.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Rozumiem, że w praktyce jest możliwe stworzenie takiego jednolitego systemu dla 
wszystkich szkół, gdzie byłoby to oczywiście wyliczane, a refundacja mogłaby 
występować poprzez Urząd Miasta, żeby wszystkie szkoły dostawały za ten czas 
taką kwotę realną, natomiast miasto by pobierało np. bezpośrednio bilety, karnety 
itd. w wytyczonych dniach. Chodzi nam o to, bo to ułatwiłoby, bo chodzi o 
marketing, to by uwspólniło przekaz, że mamy np. między 8 a 16 w soboty 
wszystkie baseny i można się zapisywać. Na każdym basenie jest tak samo 45 minut 
czy godzina itd., żeby to był taki jednolity standard dla wszystkich placówek. Czy 
to jest możliwe? Czy to idzie w tym kierunku, czy jednak to się aż tak prosto nie da 
zrobić?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Myślę, że w tym kierunku idziemy, natomiast nie da się tego zrobić z dnia na dzień. 
Na razie próbujemy poszeregować i otwierać te miejsca np. sportowe, które 
ewidentnie powinny być otwarte, ale nie mogą być bez zabezpieczenia. Nie można 
otworzyć boiska nie pozostawiając nikogo na dyżurze, bo jak dziecko się przewróci 
to trzeba mu udzielić pomocy. Podobnie jest tutaj. To nie są koszty pracownicze, 
bo one de facto są jednakowe. Najwięcej to są koszty utrzymania basenu. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ale one są stałe.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie do końca stałe, bo powiedzmy jest w tej chwili lżejsza zima, ale w tym basenie 
na pewno temperaturę … np. Subisława, przywołane przeze mnie, o czym też do 
otwarcia nie wiedziałam, że do celów treningowych temperatura powinna być 
wyższa otoczenia. W samej hali, w której rzecz się dzieje ta temperatura jest 
wyższa, a więc wykorzystanie też tego basenu do nauki pływania, pewnie to są 
niższe koszty, inne do celów treningowych, a z tym się wiąże konkretna opłata za 
wodę, za środki odkażające, itd. Utrzymanie ludzi to jest tak naprawdę etat.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Myśmy rozmawiali bardziej o tym, że basen w sobotę i niedzielę, ta woda też się 
filtruje, też jest podgrzewana itd., bo tego się nie wyłącza. Większość tych 
kosztów i tak jest stała. Oczywiście parę zmiennych wpływa na to.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Pracujemy nad tym, żeby wszystkie baseny były pod jednym zarządem.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Już kończę pytanie. My też z panem dyrektorem Szczuką na ten temat 
rozmawialiśmy. To jest kwestia właśnie wykorzystywania i to jest podobny 
problem, w sensie sal gimnastycznych, itd. Też z panem dyrektorem rozmawiałem, 
ale mówił, że też takie prace się tworzą. Szkoły mają np. problem z wynajmem 
powierzchni na dłuższy okres czasu np. balonów pod różne gry, namiotów. U nas w 
Oliwie mamy taki przykład, gdzie to fajnie funkcjonuje od wielu lat, uzupełnia 
infrastrukturę szkoły i też rozmawialiśmy na temat podobnych, żeby tu był 
jednolity zarząd nad tymi godzinami wolnymi, czy dniami wolnymi itd., żeby zrobić 
tą mapę usług społecznych i tak samo do kwestii stawiania elementów 
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infrastruktury sportowej takich jak balony. Czy też nie można by przejąć jakby 
jednolitego takiego zarządu, żeby można było w ramach PPP podpisywać 
długoletnie umowy, bo wiadomo, że to są duże koszty inwestycyjne, a dyrektorzy 
szkół też mają ograniczone zdolności co do tak długiego okresu, bo mogą corocznie 
odnawiać, itd. Mówią, że to jest też problem, żeby znaleźć dla nich partnera, który 
chciałby z nimi w takie ryzykowane nawet kontrakty wchodzić.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Myślę, że to nie jest problem i te upoważnienia szczególne są dla dyrektorów 
udzielane i na tej bazie są podpisywane. Jeżeli chodzi o te balony to wiem o dwóch 
przypadkach, gdzie Konserwator Zabytków nie zgodził się np. z racji otoczenia.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Przy szkołach?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To na Starym Mieście gdzieś było? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie. Konkretnie dostałam odmowę przy Gimnazjum nr 10 na Oruni, gdzie wszystko 
było i Konserwator Zabytków nie zgodził się. To jednak burzy architektonicznie 
jakiś obraz. Także nie w każdym miejscu można z tego balonu skorzystać.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dlaczego w tej tabelce jest np. Zespół Szkół Zawodowych na Dąbrowszczaków od 
poniedziałku do soboty prowadzenie przez szkoły zajęć pozalekcyjnych w roku 
szkolnym 2015/2016. Wszystko jest wolne. Nie ma obłożenia.   
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale są komercyjni.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Komercyjni od 17-tej. 
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ale są zajęcia pozalekcyjne to rozumiem, że są dodatkowe, ale w ramach lekcji 
mają rano gdzieś tam te zajęcia.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Pozalekcyjne to mogą inne szkoły w to wchodzić.  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie ma nic na Dąbrowszczaków, to prawda. Jest pusto.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Niby jest obłożenie, a jeszcze jest do wykorzystania. Najwcześniej to jest 7:15 i to 
raz na Marusarzówny, a tak jest 8:00.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
A czemu tu nie ma Azaliowej?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Azaliowa jest przypisana do Azaliowej i tam prowadzi to pan, który prowadzi też 
basen na Chełmie i właśnie to jest ten eksperyment, żeby wszystko MOSiR przejął 
do zarządu. Tam jest do godz. 14:00 zgodnie z umową szkoła na Azaliowej ma 
godziny i 20 godzin bezpłatnych jest w tej chwili pięciu szkół. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Nie ma tam żadnych tarć pomiędzy tymi, którzy podnajmują?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Azaliowa bardzo chciała, żeby móc to zrobić, bo to jest szkoła w rozruchu i myśmy 
długo negocjowali w jedną i drugą stronę. Obie strony najbardziej były z tej 
formuły zadowolone, bo Azaliowa musi płacić podatek od nieruchomości za tą 
część.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Pani dyrektor to niech pani jeszcze raz powie ten Zespół Szkół Zawodowych przy 
Dąbrowszczaków to do którejś godziny jest pusty? Popołudniu jest od 17-tej.   
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam w zajęciach pozalekcyjnych nic nie ma.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Może on ma tylko dla uczniów? Czy to jest możliwe?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Może być, że do godziny 14-tej jest tylko…  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tu jest do 17-tej. Czy tak może być?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ale to powinno być zaznaczone, że jest wykorzystywany. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak. Te dolne godziny nie są zaznaczone, bo nie są to godziny zajęć szkolnych. 
Czyli powinnam jeszcze zrobić trzecią tabelkę wykorzystanie przez szkoły.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Na tym samym można zrobić.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Dobrze.  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ta tabelka wynajem basenów kontrahentom to znaczy, że to są szkółki?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak. To mogą być szkółki. Głównie to są szkółki.  
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Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Biorąc pod uwagę, że ten system się rozwija to szkółki szkółkami, ale dążymy do 
tego, żeby jednak osoba mogła wejść z ulicy i sobie popływać nie korzystając z 
usług szkółki.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak.  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pytanie czy to jest jakiś pomysł na to, żeby to było rozwiązane, że szkółki do 
jakiejś godziny, czy w jakiś dniach, a osoby prywatne będą też w jakiś dniach, czy 
w jakiś godzinach? Jakby to miało wyglądać?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ja akurat do Gdyni wożę syna do szkółki, ale to zawsze jest tak, że to jest ten sam 
czas, którym są zainteresowane i szkółki i mieszkańcy. To jest kolizja.    
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jest to bardzo trudne do wyznaczenia w takim przedziale czasowym, bo okazuje 
się, że na Azaliowej bardzo późne godziny rzekłabym nocne były wykorzystywane, a 
te, które wydają się, ponieważ mieszkam też blisko basenu w Pruszczu to wiem, że 
oblegane są godziny od 5 rano do godz. 7 w niedzielę, a potem jest przerwa. 
Wydawałoby się to mało logiczne, ale tak jest po prostu. A więc nie w każdych 
godzinach można przewidzieć gdzie to obłożenie powinno być największe.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
W Gdyni to jest najczęściej tak, że szkółka zajmuje np. 2 tory, a 4 tory są 
normalnie do użytku przez mieszkańców. To też są otwarte godziny.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy pani się orientuje, czy macie takie informacje ile basenów jest w Gdańsku? 
Szkolne, pozaszkolne, klubowe, firmowe, hotelowe?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
O hotelach nie wiem, ale zbieraliśmy informacje, wiem, że już Start nie ma basenu 
i poza tym tutaj należałoby Azaliową dołożyć i to są nasze, nie licząc AWF-u.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Politechnika ma chyba jeszcze. Ile możemy mieć basenów?  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Kiedyś mieliśmy taką mapkę na Komisji.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
11 z tego co pamiętam było na mapkę naniesione.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek komisji 
Tam kilku brakowało. Koło 30 tys. mieszkańców na pływalnię przypadało.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Wiecie ile można medali w pływaniu zdobyć na Olimpiadzie?   
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Radny Jaromir Falandysz – członek komisji 
20. Na Olimpiadzie najbardziej promowany sport.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
U nas jest mało tych pływalni. Teraz cztery powstaną?  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Problem jest taki, że te szkoły nie wykorzystują swoich basenów należycie, moim 
zdaniem, bo jeżeli ja nie mogę jako mieszkaniec iść w sobotę popływać na basen w 
szkole, to znaczy, że jest z tym problem. Nie chcę wyszukiwać teraz szkółki, która 
mi to zaoferuje, tylko chcę po prostu iść na ten basen. I nie mogę.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek komisji 
Szkołom się łatwiej współpracuje z jakimiś firmami, bo wynajmuje od razu cały 
basen. Nie martwi się sprzedażą usług. Kasuje jedną fakturę i tyle.  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Poza tym rozumiem, że jak w szkółki wynajmują to oni mają swojego ratownika, 
itd., bo szkoła tym argumentuje, że ona ponosi koszty, a nic z tego nie ma, bo i tak 
wszystko musi zwrócić.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Szkółka musi płacić za wynajem. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ten basen gdyński nabiera rozpędu. Tam już konsultacje z mieszkańcami 
rozpoczęli.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek komisji 
Jeden basen 50 metrowy w Trójmieście wystarczy.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy jeszcze jakieś pytania do tematu są? Wnioski? Moim zdaniem to powinno się to 
dać ludziom tym, którzy są zainteresowani prowadzeniem takiej działalności. Niech 
on się rozlicza, niech on daje te bilety. Pani chce przyjść popływać, płaci na 
miejscu, dostaje bilet. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To by było dobre jakby pani określiła to jako wspólny zarząd.  
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Pozwolę sobie jeszcze zauważyć, że ponieważ eksperyment na Azaliowej polegał na 
tym, że przez lipiec i sierpień do momentu oddania był darmowy to pan operator 
jeszcze w połowie października mówił, że po prostu nikt się nie zgłaszał. Ta 
formuła za darmo spowodowała, że za pieniądze nikt nie chciał przyjść, mimo, że 
oni byli w gotowości.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Operatorem jest też ten sam operator co szkoły?  
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie. Operator basenu jest ten sam, który prowadzi basen na Chełmie.  
 
Pani Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie można wszystkich basenów przyszkolnych oddać do MOSiR-u po prostu?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak właśnie chcemy zrobić, tylko jest procedura. Nie wszystko od razu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czy ktoś może nie chcieć oddać? Np. szkoły sportowe?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie ma takiej możliwości, żeby ktoś nie chciał, bo jest to majątek miasta.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Wiem, ale chodzi mi np. o to, że ta szkoła sportowa na Żabiance, która kształci 
dosyć wielu dobrych pływaków…  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Warunek zawsze jest taki, że pierwszeństwo w zajęciach, obojętnie, nie wolno 
komercyjnie żadnej godziny, jeżeli dzieci nie są zabezpieczone. Jeżeli dzieci są 
zabezpieczone to wszystko inne można sprzedać.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Możemy wniosek wyciągnąć z tego, że każdy dzieciaczek, który kończy 
podstawówkę to umie pływać?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Staramy się tak podzielić te baseny, żeby dzieciaczki mogły dojeżdżać i uczyć się 
tego pływania. Teraz jeszcze jak te dwa mniejsze powstaną … bo na Stogach np. 
nie ma żadnego, Dolna Orunia też jest pozbawiona poza pełnowymiarowym 
boiskiem do piłki nożnej i Orliki jeszcze na 16-tce.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Oliwa też.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Oliwa też, tak. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Kończymy pkt 3. Przechodzimy do kolejnego punktu.  
 
 

PUNKT  - 4 
 
Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku. Możliwość 
funkcjonowania innych ośrodków sportowych niż tylko siatkarski. 
  
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Bardzo proszę, co może pani nam powiedzieć na ten temat? 
  



14 
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Porządkujemy też tzw. klastry sportowe w Gdańsku. Stworzyliśmy tą mapę, na 
której, na razie jest to wstęp, ale jeżeli na poziomie … inaczej, jeżeli już 
funkcjonuje jakaś klasa o jakimś profilu siatkarskim, kolarskim, i innym, to 
chcemy, żeby w tej dzielnicy podstawówka, gimnazjum i szkoła średnia gdzieś w 
pobliżu mogły kontynuować ten profil sportowy. Powolutku zaczynamy to 
porządkować. Już prawie nam się z zawodówkami udało, a teraz z tymi 
sportowymi. To jest o tyle trudniej, że mamy do czynienia tak jak przy pani 
Turnowieckiej, gdzie obok siebie są dwie szkoły, żadna tan naprawdę nie ma 
doskonałej infrastruktury do tego, żeby być szkołą sportową, mimo, że się tak 
nazywają. Korzystają częściowo z infrastruktury okolicznych budynków i często są 
to klasy, które nie są tak troszeczkę z przypadku. Jeżeli chodzi o tych siatkarzy to 
był pomysł z klasą politechniczną, żeby to utworzyć i po prostu nie było naboru 
odpowiedniego, natomiast idziemy w tym kierunku, żeby dzielnicami poukładać 
sport w taki sposób, żeby dziecko od podstawówki do szkoły średniej mogło się 
rozwijać w tej konkretnej dziedzinie. Tak mniej więcej zaczyna nam się układać. 
Klasy Mistrzostwa Sportowego to jest jeszcze inna bajka, bo one są jedno-dwu 
osobowe, praktycznie nauczyciel jeden na jeden. Powinnam powtórzyć to co 
powiedziałam w ubiegłym roku, że powinniśmy oddać samych siebie do Rzecznika 
Praw Dziecka, bo te dzieci są po prostu katowane. One mają po czterdzieści parę 
godzin zajęć w tygodniu.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Pani dyrektor, co pani mówi?      
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Są takie klasy u nas? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Są takie klasy, gdzie oprócz tego, że dziecko w klasie sportowej ma swój plan 
lekcji, do tego ma sport, to po tym szkolnym sporcie jest jak gdyby 
„dotrenowywane” przez trenera klubowego.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ja do takiej właśnie szkoły dziecko posłałem. Oni 5 razy w tygodniu po zajęciach 
hokej mają. Także są takie przykłady.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałem dopytać o tą Szkołę Mistrzostwa Sportowego. To znaczy, że ona się tak 
nazywa, bo po prostu przyjęła taką nazwę, czy to wynika z tego, że ma 
dofinansowanie z Ministerstwa Sportu?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Subwencja jest wyższa na szkołę, bo utrzymanie takich klas jest dużo trudniejsze. 
Najczęściej to są dwu-trzy osobowe klasy i to się w indywidualnym toku odbywa. 
Dlaczego powiedziałam o tym ponad czterdziestogodzinnym tygodniu dla dzieci? 
Dlatego, że kluby też mówią o tym, że nie ma możliwości zatrudnienia innego 
trenera niż ten konkretny, co w klasie mistrzostwa sportowego powoduje, że 
nauczyciel ma zamiast 18, 36 godzin, bo jest jedynym specjalistą od dziedziny.  
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
To się bierze z pensji. Mało zarabiają. Tak mi się wydaje.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te klasy Mistrzostwa Sportowego to o jakim są profilu? Jakie dziedziny sportu? 
Tylko siatkarskie? Jak to wygląda?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Z tego co pamiętam to u pani Turnowieckiej jest tylko siatkarstwo. Ale SMS chyba 
jeszcze jest… nie jestem pewna, czy właśnie hokej nie na SMS-a.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
A ta Szkoła Floretu? Też jest Szkołą Mistrzostwa Sportowego?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie potrafię powiedzieć, czy tam jest SMS. Mają po prostu inny tok nauki z racji 
tego, że tych treningów mają znacznie więcej.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że Szkoła Mistrzostwa Sportowego ma swój tryb i tam są tylko i 
wyłącznie klasy sportowe?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
To są klasy. Nazywa to się szkołą z racji tego, że klasa jest SMS-em tzw.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Rozumiem, że kilka szkół wchodzi w skład tych Szkół Mistrzostwa Sportowego?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie. W różnych miejscach może być klasa SMS.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Jakie dyscypliny preferowane są? Zależy od dyrektora?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie tylko, bo też od klubu, który jest w stanie dać fachowca od konkretnej 
dyscypliny, bo jeżeli to jest klasa Mistrzostwa Sportowego to musi być konkretny 
trener w dziedzinie.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli szkoła musi się dogadać z jakimś klubem? Do końca nie rozumiem 
funkcjonowania tego.   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Różnie to wygląda.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Z partnerem.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Z partnerem, tak. Trzeba mieć tego mistrza.  
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Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy te dzieci mają możliwość noclegu? Skorzystania z bursy? Jak to wygląda? Czy to 
są dzieci wyłącznie z Gdańska?  
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ten internat na Subisława będzie tylko dla sportowych dzieci i z terenu i spoza. 
Jeżeli chodzi o Szkołę Floretu to oni mają tam taki hotelik. Generalnie w naszych 
szkołach dzieci przyjezdne są albo w Bursie, albo w internacie.  
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy Bursa już jest otwarta na Żabiance? 
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Na Żabiance nie ma Bursy.  
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy na Kołobrzeskiej się znajduje jakieś? 
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie. Jest właśnie ten internat na Subisława. Były dywagacje czy to będzie Bursa czy 
internat i zdecydowano, że będzie tam internat, ponieważ jest to przy szkole 
sportowej to dla wszystkich sportowców przyjezdnych z Gdańska będzie tam 
miejsce. Bursa będzie tylko w tej chwili, będzie remontowany blok przy 
Wyzwolenia w Nowym Porcie, tam był hotelowiec i on zostanie dostosowany do 
potrzeb Bursy.     
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czyli na Żabiance będzie po staremu można powiedzieć.  
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Dobrze, że do potrzeb Bursy, a nie do tego, co tam miało przez chwilę być. Mieli 
przyprowadzić uchodźców. Generalnie dobrze, że jednak będzie tam Bursa.   
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli nie ma takiego miejsca, gdzie te dzieci, uczniowie wszyscy znajdują się tak 
jakby w jednym miejscu, bo oni będą zapewne porozrzucani? Tak to rozumiem, w 
różnych miejscach? Nie jest tak, że maja takie kompleksowe zajęcia, że np. o 16 
kończą…  
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Czyli takie Cetniewo?  
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dużo powiedziane.  
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie, takiego Cetniewa nie ma. Rozumiem, że o to chodziłoby, żeby przy każdej 
szkole sportowej, gdzie są dzieciaczki z zewnątrz, albo nawet… 
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Albo utworzenie takiego miejsca, bo moim zdaniem to jest teraz takie właśnie, czy 
jest internat, czy jest szkoła i tak naprawdę, żeby to wszystko zorganizować to 
trzeba dużo koncepcyjnie pomyśleć.  
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Formuła internatu jest tak zapisana, że nie może być w innym miejscu jak obok 
szkoły i przynależeć do konkretnej szkoły, natomiast formuła Bursy pozwala na to, 
że zbiera dzieciaczki z różnych miejsc i nie jest przypisana do szkoły.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Mam jeszcze takie pytanie, jak się układa współpraca z Biurem Sportu? Z panem 
dyrektorem Trojanowskim? 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Wszyscy chyba dzisiaj pojechali do tego Sobieszewa. Chciałem trochę popytać, ale 
nikogo nie ma.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Tak, wszyscy pojechali. My mamy ten dzień posiedzenia od dawna, środę przed 
sesją. Kto decyduje o tym jaka będzie szkoła sportowa, o jakim profilu? Czy będzie 
piłka nożna, czy piłka ręczna, czy boks, czy pięciobój nowoczesny? Kto o tym 
decyduje? Czy ten, kto przyjdzie zainteresowany i chciałby koniecznie i co dalej? 
Czy przychodzi do szkoły, czy do kuratorium, czy trzeba iść do Prezydenta, czy do 
Wydziału? Jak to wygląda?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Bardzo różnie wygląda, natomiast jeżeli chodzi o współpracę z Biurem Sportu to 
ona zacieśnia się coraz bardziej. W tej chwili próbujemy, jest to na ukończeniu, 
wyprowadzić GOKF do zajęć typowo szkolnych, a całym sportem pozalekcyjnym, 
żeby właśnie zajmował się MOSiR i przejął tą infrastrukturę, m. in. te baseny. I na 
tej bazie spotykamy się bardzo często. Jeżeli chodzi o tworzenie klas to mogę 
powiedzieć, że taki mały klaster powstaje na Głębokiej i rzecz się zadziała za 
sprawą pana Korola, który po prostu dał pomysł. Trzeba napisać program dla takiej 
klasy wioślarskiej, kajakarskiej i próbujemy też te sporty w ten sposób klastrować. 
Nie ma odgórnej decyzji… Trzeba tylko mieć zaplecze do tego, bo trudno, żeby na 
Jasieniu zrobić sporty wodne jak tam nie ma żadnego oczka wodnego.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Przy okazji Jasienia, właśnie tam jest pani, nie pamiętam nazwiska, która trenuje 
dzieci w siatkówkę i mówiła, że wiele lat się starała o to, żeby była klasa 
siatkarska, bo faktycznie te dzieciaki są tam zaangażowane. Oni robią turnieje. 
Widzę, że nawet absolwenci przychodzą i bardzo ją wspierają, ale mówi, że nie, że 
zawsze odbija się niestety od drzwi. Tutaj mówiła, że bardziej z Biurem Sportu 
rozmawiała, ale, że to wcale nie jest takie proste jak pani opowiada.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Problem polega na tym, że nie zawsze potrzebna jest klasa sportowa, albo klasa 
Mistrzostwa Sportowego. Sport ma być masowy i ja nie widzę tutaj żadnego 
problemu, żeby w ramach zajęć pozalekcyjnych ta siatkówka, koszykówka i tysiące 
innych rzeczy odbywa się w szkole i naprawdę w dużej ilości. W Gdańsku mamy 
8500 godzin tygodniowo zajęć pozalekcyjnych. I w ramach tego zajęcia sportowe to 
jest połowa tych godzin. Ja rozumiem czasami nauczycieli, którzy zabiegają o 
nazwę, bo wiąże się to z dodatkowymi godzinami. Znowu wrócę do tego, co pan 
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Przewodniczący powiedział, trochę rozumiem nauczyciela, który powinien to robić 
w ramach swojej pracy i swoich godzin, a chce za to dodatkowe wynagrodzenie.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Jestem w Komisji Sportu trzecią kadencję. Wcześniej członkiem Komisji był 
Bumblis i żeśmy swoje też wywojowali: Hala, Stadion i mamy jakiś wkład, bo byli 
tacy, którzy zakładali koalicje dla Gdańska, żeby tylko Hali nie było. Tak to się 
nazywało. Często były takie pytania, jak można udostępnić halę, żeby dzieci z 
dzielnicy mogły sobie pograć. Odpowiedzi: nie można, bo nie ma nauczyciela, ktoś 
musi być odpowiedzialny, nie ma na to pieniędzy, nie ma etatu i zawsze była 
wymówka. Dlatego tak się dopytujemy co zrobić, żeby takie piękne boisk są. Nie 
wiem, czy wiecie, że jest ok. 80 boisk, gdzie jest siatkówka, koszykówka. Miasto 
zbiera różnych sponsorów i dopłaca do tego i szkoły mają boiska. Kiedyś taką 
uchwałę podjęliśmy, żeby było ich ok. 100 i, żeby to były zajęcia dostępne dla 
dzieci nie tylko z tej szkoły, ale mieszkających w pobliżu i zawsze jakieś są 
problemy. W poprzedniej kadencji, dwóch nauczycieli przyszło do nas na 
posiedzenie Komisji, pytali co zrobić, żeby założyć klasę sportową. Jeden się 
nazywał Marcin Wójcik. Była jeszcze pani dyrektor, która była przed emeryturą i 
zastępca i powiedzieli tak, tak, za pół roku, a za pół roku już byli emerytami i to 
wszystko gdzieś tam umarło. 
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie wiem o jaką szkołę chodziło.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Zaraz pani powiem, a w międzyczasie pytania.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Pani powiedziała, że będziecie się tak starać, żeby od szkoły podstawowej poprzez 
gimnazja, nawet na liceach kończąc był ten związek sportowy. Czy takim 
podprogowym celem jest bardziej takie „przyklejenie” do dzielnicy, do obszaru 
uczniów. Czy macie to w zamyśle, czy to w ogóle nie jest związane z tym? 
 

Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ta mapa, która częściowo już jest zrealizowana miała nam pokazać dziury w 
mieście. Wiemy, że południe Gdańska jest ogromną dziurą jeżeli chodzi o usługi 
społeczne, bo tam są naprawdę dwie nasze szkoły wylewające się. I nie ma żadnej 
infrastruktury pozwalającej na to, żeby to społeczeństwo obywatelskie gdzieś tam 
zbudować. Są takie miejsca, gdzie jest tych obiektów więcej i ta inwentaryzacja 
już nastąpiła. Ta idea, że w ramach dzielnicy, żeby coś się zadziało ma też cel, bo 
takie zapotrzebowanie rodziców jest. To, że czasami na poziomie szkoły 
podstawowej trudno określić, którą szkołę rodzic chętnie by wybrał, czasami jest 
to kwestia jadę do pracy i jest mi wygodniej gdzieś zostawić, prawdopodobnie do 
Gimnazjum będę dowoził to dziecko i szkoła średnia to jest odrębny temat. 
Natomiast próbujemy ten Gdańsk tak zabudować, żeby tych dziur nie było. 
Podstawówka i gimnazjum póki co to są szkoły rejonowe, więc jeżeli rodzic 
zdecydował się na podstawówkę, to fajnie, żeby w gimnazjum tym była 
kontynuacja.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Bardziej mnie ciekawi to w liceach, bo tu mi się wydaje, że to jest trudne, żeby to 
aż tak ukierunkowywać. Mówię to z tego doświadczenia, co teraz rozmawiałem na 



19 
 

dniach otwartych, bo jest właśnie tak, że jak jest klasa hokejowa to połowa dzieci 
z tej klasy hokejowej gra w tego hokeja bo gra, natomiast jest druga połowa, która 
gra, bo chce grać i w ogóle chodzi 5 razy w tygodniu i grają razem, wyjeżdżają, ale 
są bardziej zaangażowani i mniej zaangażowani. Natomiast szkoła uważa, że to jest 
naturalny proces i nie ma ciśnienia, żeby wszystkie dzieci tak samo były dobre w 
tym hokeju.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zaraz powiem dlaczego, dlatego, że to jest kolejny temat, że w tych liceach, w 
których są klasy sportowe czy SMS-owe dwadzieścia parę lat temu wszystkim 
zależało na tym, żeby jeszcze coś w głowach zostało, a w tej chwili do tych klas są 
przyjmowane dzieciaki z 38 pkt, co oznacza, że kończąc gimnazjum dziecko ma 
dwójki z góry na dół i sprawdzian gimnazjalny napisało na zero. Bo ono ma być 
sportowcem. Powiem, że ja jako stary belfer to mnie się nie podoba, ale taka jest 
idea szkół sportowych, czy tych liceów sportowych, gdzie on ma osiągać wyniki 
sportowe, a nauka…    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tak teraz jest?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak. Bardzo chętnie pokażę.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Właśnie może iść w zupełnie inną stronę, bo moim zdaniem w krajach europejskich 
często słyszałam o tym, że po prostu jest sportowiec włączany do klasy normalnej, 
profilowanej i wydaje mi się, że to jest jakieś rozwiązanie, że on rozwija swoje 
zainteresowania, np. interesuje się matematyką czy chce zostać humanistą, ale 
mimo wszystko nauczyciel wie, że on trenuje i też go wspiera. Jeżeli faktycznie 
jest klasa jeszcze sportowców na zasadzie, że jest klasa piłkarzy, gdzie są sami 
chłopacy w wieku lat 16, to nie ma prawa wyjść, że oni się zaczną uczyć, 
mobilizować.   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ale już na wejściu nikt od nich nie wymaga tego, żeby się dobrze uczyli tylko mają 
być dobrymi sportowcami. Jeżeli chodzi o to włączenie do klas ogólnych to 
technicznie nie jest możliwe z tego względu, o którym mówiłam wcześniej, że 
jeżeli mają tyle treningów, wyjazdów na jakieś olimpiady, zawody i tysiące innych 
rzeczy to oni nie mogą być w normalnym systemie i po to są te klasy sportowe, 
żeby im umożliwić naukę. Jak nie ma dzieciaczka tydzień, bo jest na zawodach 
gdzieś tam, to trzeba mu umożliwić, żeby nadrobił ten materiał. Dlatego jest ten 
indywidualny tok, bo wszystko jest podporządkowane sportowi.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Uważam, że bardzo dobrze, że dzieci uprawiają sport, a nawet wyczynowo chcą 
uprawiać i niech oni mają same tróje, to mnie usatysfakcjonuje, bo osiągnie coś, 
bo jest zdrowy, bo ma dobry wpływ na inne rzeczy. Ja za chwilę będę miał 80 lat. 
Przez 20 lat uprawiałem sport. A tabliczkę mnożenia do dzisiaj pamiętam. A 
miałem trójki, czwórki. I studia skończyłem. Mój wychowanek Mistrz Polski Marcin 
Wójcik, który jeździł w motocrossie, skończył AWF i jest trenerem i jest w tej 
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chwili w 19 gimnazjum. On między innymi z drugim kolegą chcieli koniecznie 
założyć klasę sportową. Przedtem to było Gimnazjum nr 29 na Suchaninie. I to 
przepadło. Myśmy popierali. Nie każdy będzie Einsteinem, ale…   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jedno zdanie, jako stary belfer. Za moich czasów, i pan to musi pamiętać, żeby 
dziecko mogło w klubie trenować to musiało od wychowawcy klasy dostać glejt: 
jestem w porządku ze szkołą i na tej zasadzie mogę coś trenować. A w tej chwili to 
się troszeczkę odwróciło. Ja nie wymagam, żeby te dzieciaczki miały piątki z góry 
na dół, ale sport dawniej i myślę, że to tak powinno iść w tej chwili, powinien też 
kreować postawę. W momencie, kiedy ta postawa w stosunku do szkoły jest nie 
fajna to dla mnie nie jest też do końca sportowcem i ja miałam osobiście dwóch 
chłopców u siebie, gdzie wojnę toczyliśmy, oni bardzo chcieli do szkoły sportowej i 
byli źli na mnie, że rodziców podbuntowałam, bo widziałam potencjał w nich i tak 
się nieszczęśliwie złożyło, że obaj mieli wypadki i przyszli do mnie powiedzieć, że 
miała pani rację, bo postawienie tylko na jedną nogę to niestety wydaje mi się, że 
nie jest dobra metoda.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Temat rzeka do dyskusji i może jeszcze kiedyś porozmawiamy. Ja się nie bardzo 
mogę zgodzić z tym co pani mówi. Gdybyśmy się zgadzali to byłoby bardzo nudno.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A propos szkoły, do której też chodziłam, do podstawówki na Morenie. To jest 2. 
Tam chodziłam do klasy pływackiej i nie uważam, że źle się uczyliśmy, a to było 10 
lat temu, ale jak rozmawiam z dyrektorką to mówi, że wcale te klasy sportowe się 
źle nie uczą. Wręcz przeciwnie, że oni się potrafią na tyle zmobilizować, że 
wiedzą, że mają zajęcia sportowe i jeszcze inne, że te wyniki w nauce wcale nie są 
złe i mówi, że są klasy jak porównywała wyniki testów i gimnazjum i podstawówki, 
że to nie są klasy, które najgorzej wypadają, że trzymają tą normę bardzo dobrze. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Wtrącę też słowo pokolenia Stanu Wojennego. Przyznam, że chodziłem do 
sportowej szkoły do 35 w Oliwie, ale sportu tam nie udało mi się bardzo mocno 
uprawiać w czasie szkoły i za sport zabrałem się bardzo późno, ale się w końcu 
zabrałem. Natomiast muszę powiedzieć, że u sportowców jest jedna pozytywna 
rzecz zawsze, która właśnie się odbija przynajmniej w dzisiejszych czasach. Nie 
wiem, jak to kiedyś było, że sportowcy są dużo bardziej systematyczni i jednak ja 
widzę, że gdybym więcej może kiedyś trenował i do tego się rzeczywiście uczył, 
tak jak uczył, to dużo rzeczy bym zrobił dużo szybciej i miałbym dużo więcej 
systematyczności, żeby w nauce być dalej. Widzę to u sportowców, że jednak i 
treningi i taki przymus pracy musi się potem przekładać. Teraz raczej nie jest 
usprawiedliwieniem, że ktoś się tak wymęczy, że potem książki nie otworzy.    
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Ja się absolutnie zgadzam, tylko jeszcze jedno zdanie. Za moich czasów, ja też 
późno do domu wracałem, bo koszykówka, siatkówka, ja kocham sport. To jest 
zupełnie co innego. Natomiast mówimy o dwóch różnych rzeczach. Ten taki lekko 
zawodowy …    
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Musi być nacisk na jedno i na drugie. To trzeba się z tym zgodzić.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Dziękuję bardzo. Wiem jedno, że im więcej sportu uprawia młodzież, tym mają 
więcej zajęcia i nie stoją w bramach, i uczą się wielu, wielu rzeczy.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Ci zawodowi sportowcy to raczej inny wzór.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Bardzo dziękuję pani dyrektor za ten punkt. Na pewno jeszcze do tego wrócimy. 
Przystępujemy do kolejnego pkt.  
  

PUNKT  - 5 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Jest odpowiedź na wniosek w sprawie wykorzystania basenów przy szkołach. 
Wszyscy dostali. Kolejna odpowiedź na wniosek w sprawie poparcia inicjatywy 
budowy basenu olimpijskiego z częścią rehabilitacyjną itd. Wszyscy również dostali. 
Myślę, że coś się powinno dziać. Jakaś rozmowa, spotkanie. Zobaczymy co dalej. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To jest kwestia odpowiedzi Ministerstwa.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
To jest duże ryzyko biznesowe, a potem to my będziemy, jako miasto, do tego 
dokładać. Tak niech Gdynia dokłada.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To jest skomplikowana struktura. To trzeba przyznać. Pytanie jest tylko takie, czy 
są jakieś ograniczenia terytorialne co do otrzymywania dotacji z budżetu państwa. 
Czy w sytuacji, kiedy Gdynia by uzyskała dotację, czy ten projekt też ma na to 
szansę? Czy może ten projekt może powstać bez takiej dotacji?  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Moim zdaniem albo Gdynia, albo Gdańsk. To już Ministerstwo na pewno zdecyduje.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Nie wierzę, że to się zepnie finansowo. Dwa takie baseny to w ogóle nie ma szans.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Gdynia buduje basen typowo sportowy. To nie będzie taki basen, jak tu nam była 
wizja przedstawiana.    
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Czyli będzie jeszcze bardziej deficytowy.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ale oni chyba się z tym liczą. Ruszyły w Gdyni w zeszłym tygodniu konsultacje 
społeczne w tej sprawie. Można składać wnioski. Oni mają złożony wniosek do 
Ministerstwa. Pytanie na ile ten podmiot, który organizuje to jest przygotowany. 
Tak jak tu Prezydent słusznie napisał, to studium jest istotne, wykonalności 
przygotowane, które nie wiadomo w jakiej formule, partnerstwa czy innej? To 
zawsze trochę trwa.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Chciałem jeszcze państwa poinformować, że jest pismo z 22 lutego, które dotyczy 
realizacji inwestycji Narodowe Centrum Sportów Motorowych w Gdańsku. Rada 
Gminy ponownie składa stanowczy protest dotyczący lokalizacji oraz zakresu i 
funkcji projektowanych obiektów. W tej chwili dopiero zostały zrobione badania 
głośności i głośność się mieści. Oczywiście niektóre rzeczy trzeba przestawić, np. 
start nie będzie pod Pruszczem, tylko ma być przy obwodnicy.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
To akurat sprawa techniczna.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Poza tym jest taka Formuła elektryczna i tam głośności już nie ma. Teraz dokument 
jest podpisany przez fachowców od głośności i teraz dopiero będą robione 
spotkania, żeby to ludziom pokazać. Od 2006 roku jest to Narodowe Centrum w 
trakcie projektowania. Większość ludzi, którzy tam pokupowali tereny to wiedzieli 
o tym.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czy oni dostali jakąś odpowiedź od nas?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  
Nie. Przygotuję odpowiedź. Czy są jeszcze jakieś pytania? Bardzo dziękuję za 
dzisiejsze posiedzenie.  
 
 
W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:20. 
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